
سرپرست اداره آموزش و پرورش 
کیش گفت: براســاس آمار سرشماری 
سال ۹۵ نود و شش و سی و شش صدم 
درصد شــهروندان جزیره کیش باسواد 

بودند.
پرویز حیدری راد گفت: براساس 

این آمار هزار و ۳۵۳ نفر افراد بالای ۶ سال 
درجزیره کیش بی سوادند.

وی گفت: متولی مشــخصی در 
بخــش نهضت ســوادآموزی درکیش 
وجود ندارد و برای رفع این مشــکل از 
آموزش و پرورش اســتان هرمزگان و 

وزارت آموزش وپرورش درخواســت 
اعزام یک کارشناس شده است.

رضــا اردلان مدیــر فرهنگی و 
هنری ســازمان منطقه آزاد کیش نیز در 
این خصوص  گفت: نرخ باســوادی در 
جزیره کیش نسبت به میانگین کشوری 

بالاتر اســت و جزیره کیش بین مناطق 
آزاد ۸گانــه کشــور از نرخ باســوادی 

مطلوب تری برخوردار است.
 هم چنین حجت الاسلام حسن زاده 
امام جمعه کیش نیز بابیان اینکه ۴۱ سال از 
فرمان تاریخی امام خمینی مبنی برریشه 
کنی بیسوادی درکشور می گذرد، گفت: 
بیسوادی در جامعه خطر بزرگی است و 

باید ریشه کن شود.
وی گفــت: با حمایت نهاد امامت 
جمعه از حرکت های خودجوش مردمی 
هم اکنون افراد بیســواد تحت آموزش 
هستند، اما برای ریشه کنی ۱۰۰ درصدی 
باید نهضت سوادآموزی در کیش تشکیل 

شود.
خانم هنرور یکــی ازجهادگران 
سوادآموزی کیش که ازسال ۹۶ بصورت 
داوطلبانه شناسایی افراد بیسواد را آغاز 
کرده و تاکنون به ۳۰ نفر به صورت رایگان 

آموزش داده است.
وی گفت: تامین کتاب سواد آموزان 
با همت جهادگران از استان های هم جوار 

است.
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  اقتصاد کیش -  سرپرست اداره آموزش و پرورش کیش گفت: بیش از ۹۶ درصد از ساکنان کیش با سواد هستند.

بیش از ۹۶ درصد از ساکنان کیش با سواد هستند
دبیر اجرایی شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد:

       اقتصاد کیش -   دبیر اجرایی شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد با تاکید 
بر اینکه مناطق آزاد سالمترین و شفاف ترین فعالیت های اقتصادی را دارند گفت: مناطق 
آزاد نسبت به بسیاری از حوزه ها و دستگاه ها دولتی کارنامه بهتری دارند و شاید امروز 

تاوان این سلامت و شفافیت را می دهند.
محمدصادق مبرهن با اشاره به طرح اصلاح قوانین مناطق آزاد کشور که توسط برخی 
نمایندگان به کمیسیون اقتصادی مجلس ارائه شده است در پاسخ به اینکه ارائه چنین 
طرحی چه ضرورتی دارد اظهار کرد: اینکه چه نیازی به اصلاحات قوانین مناطق آزاد 

است سؤالی است که ما هم بارها از دوستان کمیسیون اقتصادی پرسیده ایم.
مبرهن افزود: از آن ها سؤال کرده ایم که کجای قوانین فعلی ایراد داشت که نیاز به اصلاحات 

دارد و پاسخ آنها این است که خوب اجرا نشده و به لحاظ اجرایی ایراد دارد.
وی با بیان اینکه اگر بحثی درست اجرا نشده و یا در اجرای آن مشکل دارد نباید حذف 
شود یا تغییر کند افزود: در چنین مواقعی باید نظارت ها بر حسن اجرای قوانین بیشتر شود 

نه اینکه قانون حذف یا تغییر داده شود.
دبیر اجرایی شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد گفت: این کشمکشی است که 
با دوستان داریم و توسط نامه نظرات خود را از طریق شورای هماهنگی فعالین اقتصادی 

که از تشکل های صنفی ۵ منطقه آزاد کشور تشکیل شده است اعلام کرده ایم.
مبرهن با اشاره به اینکه این طرح قانونی کردن تخلفاتی است که طی ۱۰ سال گذشته 
در حق مناطق آزاد صورت گرفته اســت افزود: دوســتان بنا به تشخیص و دید خود به 
دنبال قانونی کردن تخلفاتی هستند که دستگاه های معارض علیه مناطق آزاد انجام داده و 
می دهند و آنچه این طرح هدف قرار داده است ایجاد حاشیه امنی برای ادامه دخالت در 

فعالیت های مناطق آزاد است
وی تصریح کرد: آن ها به نوعی با این طرح تلاش دارند تا حضور غیرقانونی خودشان را 
در مناطق آزاد توجیه کنند و بیشتر بر روی دو مزیت اصلی مناطق آزاد، معافیت گمرکی 
و معافیت مالیاتی به دنبال اصلاحات هستند که عملاً با این بحث و اصلاحیه به طور 
کامل نقض می شــود. یا طوری مشروط می شود که قابلیت اجرا نخواهد داشت یعنی 
دیگر انگیزه ای برای سرمایه گذار برای سرمایه گذاری در آینده در این مناطق نخواهد بود.

دبیر اجرایی شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد تأکید کرد: از سوی دیگر بحث 
مدیریت یکپارچه ای است که بنا بر اهداف اولیه قوانین در مناطق آزاد مدنظر بوده که نقض 
شده و تمامی دستگاه های سرزمین اصلی خود را برای دخالت در این مناطق محق می دانند. 

و در یک جمله فلسفه وجودی مناطق آزاد زیر سؤال می رود.
مبرهن با تأکید بر اینکه در مناطق آزاد باید به دنبال ایجاد انگیزه برای جذب سرمایه گذاران 
باشیم افزود: در حالی بخشی از کشور را در وسعت های بالا مناطق آزاد نامیده اند )مانند 
آبادان، خرمشهر، ماکو( که تنها دهان پرکن است و مناطق آزاد بر بخش کوچکی از آن ها 

نیز حاکمیت ندارند.
وی افزود: در میان مناطق آزاد کشور تنها سه منطقه کیش، قشم و چابهار با سرعت نسبتاً 
مناسبی در حال حرکت روبه جلو بود که دستگاه های معارض بنا بر دیدگاه های خود 
زمینه های ورود خود را به این مناطق در قالب برخی ناهنجاری هایی که شاید قابل طرح 
هم نبود بزرگ کردند و یک را هزار گفتند و به مسئولان کل کشور این گونه القا کردند 
که مناطق آزاد درصد بالایی در تخلفاتی همچون قاچاق، فرار مالیاتی و تضییع حقوق 

کارگران و غیره را دارند.
دبیر اجرایی شورای هماهنگی فعالین اقتصادی مناطق آزاد تصریح کرد: همین امروز هم 
پس از نزدیک به سه دهه می توانم بگویم که مناطق آزاد در خصوص تمامی این موارد 
شفاف ترین و سالم ترین هستند و شاید این مشکلات به دلیل این است که در بسیاری از 
حوزه ها از سرزمین اصلی و دستگاه های دولتی کارنامه بهتری دارند و امروز تاوان کارهای 

خوب خود را می دهند.
مبرهن با اشاره به اینکه در کشور ما برخی اوقات اگر بخشی خوب کار کند مورد امرونهی 
واقع می شود که سرعت کار خود را کاهش دهد به جای اینکه به دیگر بخش ها امر شود 
که ســرعت کار خود را بالا ببرند خاطرنشــان کرد: انتظار ما از قانون گذاران در مجلس 
انقلابی یازدهم این بود که مزایای مناطق آزاد را ارتقاء دهند، نظارت ها را بیشتر کنند و 

جلوی دخالت دستگاه های سرزمین اصلی را بگیرند. اما گویا قصه برعکس شده است
وی از رســانه های ارتباط  جمعی درخواست کرد تا برای حفظ مزیت های مناطق آزاد 
کشور و جذب سرمایه هایی که در صورت تصویب این قوانین از کشور خارج خواهند 
تلاش کنند زیرا در صورت تصویب اصلاحیه مذکور مزیت های مناطق آزاد از بین رفته 
و با سرزمین اصلی یکی خواهد شد و دیگر انگیزه ای برای سرمایه گذاری در این مناطق 

وجود نداشته و سرمایه گذاری ها موجود با این شرایط مطمئناً ضربه می خورند.

مناطق آزاد تاوان شفافیت
 و سلامت خود را می دهند

سرپرست اداره آموزش و پرورش کیش :

اقتصاد کیش -  رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام توجه به مناطق محروم  
همجوار و کم برخوردار از جمله استان سیستان و بلوچستان را خواستار شد و گفت: 

مناطق آزاد و ویژه کشور به کمک مناطق محروم همجوار  بیایند. 
آیت الله آملی لاریجانی در دیدار دبیر شورای عالی مناطق آزاد، استاندار سیستان 
و بلوچستان و نماینده زاهدان محرومیت این استان مهم و تاثیر گذار کشور را "عمیق 
و انباشــته شــده و موجب تاسف " دانست و گفت: ضروری است از ظرفیت همه 
بخش های کشــور بویژه بخش خصوصی و سرمایه گذاران و کارآفرینان واقعی در 
کاهش مشکلات و تنگناهای مردم این استان و سایر مناطق محروم همجوار کشور 
استفاده شود و یکی از مهمترین ظرفیت های کاهش مشکلات مردم در چنین مناطقی 

استفاده از توان و ظرفیت مناطق آزاد است.
رییــس مجمع تشــخیص مصلحت نظام با تاکید بر اینکه جذب ســرمایه و 
سرمایه گذار در مناطق محرومی مانند سیستان و بلوچستان نیازمند افزایش انگیزه ها 
و راهکارهای حمایتی است، افزود: همه ارکان و مسئولان کشور به سهم خود باید 
کمک کنند تا مردم سیستان و بلوچستان و سایر مناطق محروم کشور در استان ها و 
مناطق خود به آینده روشن و زندگی بهتر امیدوار شوند و حتی افراد توانمند و دلسوز 
چنین مناطقی با اشــتیاق و انگیزه لازم برای ســرمایه گذاری در منطقه و استان خود 

پیش قدم شوند.
آیــت الله آملی لاریجانی یکی از مهمترین اهداف مناطــق آزاد را حمایت از 
تولید، کارآفرینی و به ویژه صادرات غیر نفتی بیان کرد و افزود: مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام رویکرد مثبت و در راستای بهبود شرایط اقتصادی و اجتماعی سیستان 

و بلوچستان را در تصمیمات خود مورد ملاحظه قرار خواهد داد.
وی مشکلات و محرومیت های استان سیستان و بلوچستان را بعضا تکان دهنده 
دانست و گفت: از استاندار محترم می خواهم گزارشی دقیق، مستدل و مستند درباره 
مشکلات استان و اینکه ایجاد منطقه آزاد و ویژه اقتصادی در سیستان و بلوچستان چه 
مقدار در توسعه استان اثرگذار خواهد بود را تهیه و تدوین کنند تا مجمع تشخیص 
مصلحت نظام نیز بتواند در چارچوب وظایف خود آن را مورد رسیدگی قرار دهد.

رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به فعالیت مناطق آزاد در نقاط 
مختلف کشور و با تاکید بر اینکه نظر کلی اینجانب درخصوص فعالیت مناطق آزاد و 
ویژه مثبت و توام با نگاه حمایتی است به انتقاد نسبت به افزایش ناموزون این مناطق 
و دور شدن  از وظیفه ذاتی و قانونی خود در مقوله تولید و صادرات پرداخت و گفت: 
بحث نظارت بر عملکرد مناطق آزاد و ویژه در کشور و جلوگیری از سوء استفاده های 

احتمالی  باید به طور جدی  تقویت شود.
آیــت الله آملی لاریجانی تصریح کرد: در صورت تصمیم گیری در خصوص 
مناطق آزاد جدید باید با بهره گیری از تجربه مناطق ایجاد شده قبلی، ممانعت از تغییر 
کاربری های خلاف قانون اراضی و زیر ساخت های آن به ویژه در بخش کشاورزی 

و حمایت از اقتصاد خرد مدنظر قرار گیرد.
در این دیدار مرتضی بانک دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ویژه با ارائه گزارشی 
از وضعیت مناطق آزاد و ویژه  کشور گفت: مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکنون 
همراهی موثری در تثبیت شرایط و رفع مشکلات مناطق آزاد داشته و امیدواریم در 

روند اصلاح قانون مناطق آزاد نیز شاهد بهره مندی از نظرات موثر مجمع باشیم.
 اســتاندار سیســتان و بلوچســتان هم در این دیدار با ارائه گزارشی از روند 
فعالیت های اجرایی و اقتصادی در این استان گفت: توسعه و افزایش سرمایه گذاری ها 
در این استان بسیار لازم و ضروری و موجب افزایش انگیزه های مردم و حتی بازگشت 
خانوارهای مهاجری است که به دلیل کمبودها و مشکلات فراوان به امید زندگی بهتر 

راهی سایر مناطق شده اند اما شوق بازگشت دارند.

 مناطق آزاد و ویژه کشور
 به کمک مناطق محروم همجوار بیایند

 رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار با مرتضی بانک :

اقتصاد کیش -  با نظارت های حداکثری در قالب طرح شــهید حاج قاســم 
سلیمانی بازرسان بهداشت محیط آذر امسال از 2 هزار و ۸۶2 مرکز تهیه و توزیع مواد 

غذایی،اماکن عمومی و غرفه های لوازم آرایشی و بهداشتی بازدید کردند 
به گزارش اقتصاد  کیش، محمدرضا رضانیا رئیس مرکز توسعه سلامت کیش با 
اشاره بر اجرای ضوابط بهداشتی با نظارت های حداکثری در قالب طرح شهید حاج 
قاسم سلیمانی گفت: هدف اصلی این طرح تشدید نظارت بر اجرای پروتکل های 
بهداشتی در مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی و بازرسی بهداشتی از تمام اماکن صنفی 
برای مدیریت کنترل و پیشگیری از کرونا، کاهش موارد بستری و میزان مرگ  و میر و 

قطع زنجیره انتقال کرونا در جزیره کیش است.
رضانیا افزود : در راســتای نظارت بر اماکن عمومی و مراکز تهیه و توزیع مواد 

غذایی در آذر امسال 2 مورد متخلف به دادگاه معرفی شده است.
وی خاطرنشــان کرد: با مشــارکت حداکثری مردم و فرهنگ سازی رعایت 
پروتکل های بهداشتی ، اجرای این طرح منجر به کنترل هر چه بیشتر گسترش شیوع 

بیماری کرونا میان اقشار مختلف جامعه خواهد شد.
به گفته رئیس مرکز توســعه سلامت کیش رویکرد و اولویت اصلی این مرکز؛ 
آ موزش، فرهنگ سازی و ارتقاء دانش و آگاهی اصناف و مردم جزیره کیش است و 
در همین خصوص کارشناسان بهداشت محیط در زمان بازدید از صنوف به متصدیان 

آموزش های لازم را ارائه می دهند.
محمدرضا رضانیا افزود: انجام 2۶۱مورد کلرســنجی و 2۱ مورد نمونه برداری 
از مواد غذائی، صدور ۶۸۴کارت بهداشتی ،22مورد نمونه برداری میکروبی از منابع 
آب آشامیدنی،۴مورد بازدید از مدارس ،2۴ مورد نمونه برداری از نان به منظور بررسی 
وجود جوش شیرین،صدور صلاحیت بهداشتی ۳۹مورد ،و ۱۱۴۴ مورد سنجش مواد 
غذایی با تجهیزات پرتابل از جمله مهمترین اقدامات بهداشت محیط در آذر امسال 

بوده است.
رضانیا به معدوم کردن ۳۴۹۶کیلو گرم مواد غذائی تاریخ گذشــته و فاســد در 
آذرماه اشاره کرد و گفت :تشدید بازرسی ها بر اجرای پروتکل های بهداشتی همچنان 

با قدرت ادامه دارد.

نظارت بهداشتی بر فعالیت
 بیش از 2 هزار فروشگاه ، مرکز 
تجاری و اماکن عمومی در کیش

پاسخ به سؤالات شما ...
       با سلام من ساکن کیش هستم میخواستم بدانم با توجه به شرایط شیوع بیماری 
کرونا چگونه میتوانم بدون مراجعه به شعبه، قرارداد بیمه اختیاری انعقاد کنم و از مزایای 

بیمه سازمان تامین اجتماعی بهره مند گردم؟
با اجرای طرح ۳۰۷۰ در سازمان تامین اجتماعی، انعقاد قرارداد بیمه اختیاری برای تمامی 
متقاضیان واجد شــرایط بدون نیاز به مراجعه به شــعب و از طریق سامانه خدمات غیر 

حضوری به آدرس eservices.tamin.ir انجام می شود.
       چه کسانی میتوانند از بیمه اختیاری استفاده کنند؟

افرادی که سن آن ها ۱۸ سال کامل الی ۵۰ سال می باشد در صورت داشتن ۳۰ روز بیمه 
پردازی یا دارا بودن کارت پایان خدمت سربازی، به استثنا معافیت سربازی به صورت 

غیرحضوری می توانند قرارداد انعقاد نمایند. 
       بیمه اختیاری شامل چه مزایای درمانی و خدماتی میشود؟

مزایای درمانی و خدماتی نظیر پروتز، اروتز، کفن و دفن، از کار افتادگی، بازنشســتگی 
و فوت قبل و بعد از بازنشستگی با پرداخت 2۷ درصد سهم بیمه شده بهره مند گردند.

                                    کارشناس بیمه تامین اجتماعی شعبه کیش_الهام قانع

معصومه پاشایی:

دلیل اجرا نشدن »قانون چگونگی اداره مناطق آزاد « 
محور سوال از وزیر اقتصاد است

اقتصاد کیش -  نماینده مردم مرند 
و جلفا در مجلس شورای اسلامی، عدم 

اجرای »قانون چگونگی اداره مناطق آزاد 
تجاری ـ صنعتی« را دلیل ســوال خود از 

وزیر اقتصاد عنوان کرد و گفت: وزارت 
اقتصاد بایــد معافیت مالیاتی کارکنان و 

کارگران این منطقه را به آن ها بازگرداند.
معصومه پاشایی بهرام در تشریح 
سوال خود از وزیر اقتصاد که در کمیسیون 
اقتصادی مجلس مطــرح خواهد کرد، 
گفت: دلیل اجرا نشــدن »قانون مترقی 
چگونگــی اداره مناطــق آزاد تجاری ـ 
صنعتی جمهوری اسلامی ایران« محور 
ســوال من از وزیر اقتصاد است چراکه 
وزارت اقتصــاد برای جبــران کمبود 
بودجه خود برخلاف این قانون و قوانین 
بین المللی برای منطقه آزاد مالیات وضع 
کرده است در حالی که اگر سرمایه گذاران 

منطقه آزاد بخواهند مالیات دهند فعالیت 
در ایــن منطقــه را رهــا خواهند کرد و 
ســرمایه گذران خارجی از منطقه خارج 

می شوند. 
پاشایی بهرام، به مشکلات گمرکی 
در مناطق آزاد اشاره کرد و افزود: وزارت 
اقتصاد بایــد معافیت مالیاتی کارکنان و 
کارگران که در این منطقه مشغول هستند 
مجــددا به آن ها بازگردانــد چراکه این 
معافیت سبب می شود کارگر و کارفرما 
جهت ماندن در منطقه صفر مرزی تشویق 
شوند و در مرز منافع مشترک ایجاد کرده 
و به تبــع این منافع امنیت نیز در  منطقه 

حفظ شود.

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد عنوان کرد؛

هیچ درخواستی برای ترانزیت خودروی آمریکایی 
در مناطق آزاد نداشته ایم

اقتصاد کیش - طبق اعلام مســئولان دبیرخانه 
شــورایعالی مناطق آزاد و ویــژه اقتصادی؛ با وجود 
مکاتبات صورت گرفته با گمرک ایران برای ترانزیت 
خودرو بین مناطق، نه دبیرخانه شورایعالی و نه مناطق 
هیج درخواستی برای ترانزیت خودروی آمریکایی فی 

مابین مناطق آزاد نداشته اند. 
از اواسط سال ۱۳۹۵ واردات هرگونه خودروی 
آمریکایی اعم از ســاخت، سفارش آمریکا و یا اینکه 
به نوعی این کشــور ذینفع باشد، ممنوع شد. در سال 
۱۳۹۷ نیز به دنبال تغییر سیاست ارزی، ممنوعیت ثبت 
سفارش و واردات خودرو در دستور کار قرار گرفت 
که مدر این بین مناطق آزاد از سیاست های اتخاذ شده 

مستثنی نبوده و مکلف به اجرای آن  شدند.
در چند مدت اخیر پیش مکاتباتی  بین شورایعالی 
مناطق آزاد و گمرک ایران در رابطه با ترانزیت خودرو 
بین مناطق صورت گرفت که طی آن »احمد جمالی« 
معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی، از »مهرداد جمال ارونقی« معاون فنی گمرک 
ایران، خواسته بود که به دنبال درخواست های صورت 
گرفته سازمان های مناطق برای ترانزیت خودرو فی 
مابین مناطــق با این موضوع موافقــت و اقدام لازم 
انجام شــود. این درحالی بود که ظاهرا سازمان ها در 
جابجایی خودرو با موانعی از ســوی گمرک مواجه 
شده و خواسته بودند که بر اساس تفاهم نامه ای که در 
سال گذشته بین شورایعالی مناطق آزاد و پلیس راهور 

ناجا منعقد شده بود، این ترانزیت صورت گیرد.
بــا این حال معاون فنی گمرک ایران به اســتناد 
شــیوه نامه نقل و انتقال خودرو بیــن مناطق آزاد، به 
معاون اقتصادی دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد و 
ویــژه اقتصادی اعلام کرده بود که امکان جابجایی بر 
اساس شروط تعیین شده بلامانع است که در بین آنها 
تاکید شده بود انتقال خودرو با برندهای لامبورگینی، 
فراری، پورشه، هامر، مازراتی و بوگاتی همچنین سایر 
خودروهای دارای برند آمریکایی، ساخت و یا با مبدا 

آمریکا امکان پذیر نیست.
ایــن مکاتبه ابهاماتــی را در رابطــه با چرایی 
درخواست ترانزیت خودرو بین مناطق آزاد و از سویی 
شــروط گمرک ایران و تاکید بر ممنوعیت جابجایی 
خودروهای آمریکایی مطرح کرده است؛ موضوعی 
کــه از احمد جمالی معــاون اقتصــادی دبیرخانه 
شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی پیگیری شد 

و وی توضیحاتی به ایسنا ارائه کرد.
درخواست ترانزیت بر اساس توافق قبلی است

معاون اقتصادی دبیرخانه شــورایعالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی، درباره مکاتبه صورت گرفته با 
گمرک ایران برای نقل و انتقال خودرو بین مناطق گفت 
که این درخواســت برمبنای تفاهم نامه بین دبیرخانه 
شــورایعالی مناطق آزاد و پلیس راهور ناجا و با تائید 

نماینده گمرک ایران انجام شده است.
احمد جمالی توضیح داد: در راستای تعاملات 
بین دستگاهی به منظور فراهم کردن تمهیدات مناسب 
برای اجرای طرح های راهنمایی و رانندگی در حوزه 
ترافیکــی و خدمات راهنمایــی و رانندگی و ایجاد 
بســترهای مدیریتی واحد و هماهنگ در مناطق آزد 
تجاری ـ صنعتی کشــور، در خرداد ماه ســال ۱۳۹۸ 
تفاهم نامه ای فی ما بین دبیرخانه شــورایعالی مناطق 
آزاد و ویــژه اقتصادی و پلیس راهور ناجا به اســتناد 
آئیــن نامه راهنمایی و رانندگی در مناطق آزاد تجاری 
ـ صنعتی منعقد شد که بر اساس بند)۳( قسمت )ب( 
این تفاهم نامه مقرر شــد که نقل و انتقال خودرو بین 

مناطق انجام شود.
هیچ درخواستی از ســوی شورا و مناطق برای 

ترانزیت خودروی آمریکایی نیست
جمالی درباره اینکه گمرک ایران در شروط خود 
برای ترانزیــت خودرو بین مناطق آزاد جابجایی هر 
گونه خودرو آمریکایی را ممنوع اعلام کرده است، آیا 
مناطق چنین درخواستی ارائه کرده اند، تاکید کرد که 
نه دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی و نه 

سازمان های مناطق درخواستی برای جابجایی خودرو 
آمریکایی بین مناطق آزاد ارائه نکرده اند.

وی در مورد اینکه آیا اشخاص درخواستی برای 
جابجایی خودرو آمریکایی بین مناطق داشته اند هم 
تصریح کرد که اصــولا موضوع ترانزیت ارتباطی با 
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد ندارد و توافق سازمان 
های دو منطقه مقصد و مبدا برای جابجایی شرط اصلی 
است. این در حالی است که تاکنون درخواستی برای 
جابجایی خودروهای آمریکایی از یک منطقه به منطقه 

دیگر به دبیرخانه  شورایعالی واصل نشده است.
دلایل درخواست ترانزیت خودرو بین مناطق

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد 
و ویژه اقتصادی در رابطه با چرایی درخواست مناطق 
آزاد برای ترانزیت خودرو بین مناطق یادآور شد: ایجاد 
بســتر نقل و انتقال خودرو در مناطق آزاد کشور، حل 
مشکل فرسودگی سیستم حمل و نقل در برخی مناطق، 
ایجاد فضای اجتماعی برابــر در مناطق، عدم امکان 
واردات خودرو از خارج از کشور به دلایل موجود در 
شرایط فعلی، پیشبرد اهداف مناطق آزاد مبنی بر جذب 
گردشگر داخلی و خارجی با ایجاد جذابیت های لازم 

از مهمترین دلایل این درخواست است.
جمالی ادامــه داد: همچنین صرف هزینه کمتر 
توســط متقاضیان در نقل و انتقال خودرو نســبت 
به واردات آن از خارج از کشــور، عدم توانایی مالی 
ســاکنین برخی مناطق در واردات خودرو )حتی در 
شــرایط رفع ممنوعیت واردات(، عدم نیاز در برخی 
مناطــق به علت بالا بودن تعداد خودروهای خارجی 
و از طرفــی کمبود آن برخی دیگــر از مناطق آزاد و 
درخواست بخش خصوصی برای خرید و جابجایی 
خودروهــا از دیگر دلایل ایجاد بســتر نقل و انتقال 

خودرو در مناطق آزاد به شمار می رود.
وی تاکید کرد: بر این اساس درچارچوب تفاهم 
نامه بین شورایعالی مناطق آزاد و پلیس راهور ناجا، هیچ 
گونه خودرو خارجی وارد کشــور نشده و با رعایت 
الزامات و مقررات گمــرک ایران صرفا خودروهای 
موجود در مناطق آزاد با رویه ترانزیت امکان انتقال از 

یک منطقه آزاد به منطقه آزاد دیگر را دارند.
گفتنی است؛ از سال گذشته دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی پیشنهاداتی درباره واردات 
خودرو هر چند به صورت محدود به دولت ارائه کرد 
ولی هنوز به نتیجه نرســیده است که دلیل اصلی آن 
شرایط ارزی کشــور و ممانعت از خروج ارز عنوان 

می شود.
اکنــون با اعلام موضع مناطق آزاد درباره جریان 
مکاتبــات برای ترانزیت خودروها بین مناطق، اعلام 
موضــع گمرک ایــران درباره این ماجــرا و چرایی 
ممنوعیــت نقل و انتقال خودروهای آمریکایی مورد 

توجه خواهد بود.

اقتصاد کیش -  طرح غربالگری چشم کودکان با دستگاه مجهز و جدید اداره بهزیستی 
کیش در حال اجراست.

فرزانه فانی کارشناس بهزیستی گفت: این دستگاه دقت و حساسیت بالایی دارد )۹2 
درصد( و قادر است تنبلی چشم کودکان و ضعف بینایی را تشخیص دهد.

وی افزود: در شرایط کرونا، معاینه چشم کودکان با دستگاه جدید بسیار ایمن است و 
بدون دخالت دست معاینه انجام می شود و سرعت معاینه نیز در کمترین زمان ممکن است.

فانی افزود: طرح غربالگری چشم کودکان از 22 آذر آغاز شده است و تا 22 بهمن ادامه 
دارد. سازمان منطقه آزاد کیش و بهزیستی به منظور خدمات رسانی بهتر و جلوگیری از شیوع 

کرونا، دستگاه جدید معاینه چشم کودکان را خریداری کرده اند.

اجرای طرح غربالگری چشم 
کودکان در کیش


